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1  «Παρέλυσε» η Κρήτη
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

889.97 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Παρέλυσε» η Κρήτη
■ Με συμμετοχή, παλμό και συνθήματα οι χθεσινές απεργιακές κινητοποιήσεις στο νησί

Με παλμό, συμμετοχή, ηανό και συνθήματα οι εργαζόμενοι ύψωσαν τη φωνή τους κατά της ακρίβειας, της ανεργίας και του πολέμου.

kartsakis<aneakriti.gr, saridakkgneakriti.gr

Ρεττορχάζ:Νίκος Καρτσάκης, 
Φιλία Σαριδάκη

Με σύνθημα «ο μισθός δε φτάνει, 
οι λογαριασμοί δε βγαίνουν», οι 
εργαζόμενοι στο Ηράκλειο βγή
καν στους δρόμους ηροκειμένου 
να συμμετόσχουν στην 24ωρη 
πανελλαδική απεργία που είχαν 
προκηρύξει ΓΣΕΕ και ΑΔΕΔΥ.

Μ
ε παλμό, συμμετοχή, πανό και 
συνθήματα οι εργαζόμενοι ύ
ψωσαν τη φωνή τους κατά της 
ακρίβειας, της ανεργίας και του 
πολέμου, αλλά καιγιατονπεριορισμότων 
εργασιακών δικαιωμάτων. Η οργή ξεχεί

λιζε για το εισόδημα που εξαφανίζεται 
εν ριπή οφθαλμού. Συγκεκριμένα, πραγ
ματοποιήθηκαν δύο συγκεντρώσεις στο 
πλαίσιο της πανελλαδικής απεργίας, η μί
α στην πλατεία Ελευθερίας και η άλλη έ
ξω από το Εργατικό Κέντρο Η ρακλείου, με 
τους συμμετέχοντες από τους φορείς και 
τα συνδικάτα να φωνάζουν συνθήματα 
κατά της ακρίβειας και να εκφράζουν την 
αγανάκτησή τους στην κάμερα της "ΚΡΗ- 
ΤΗ TV". Τα αιτή ματά το υς, όπ ως δ ιατυ π ώ- 
θηκαν καιχθες, αφορούν:
■ Στην παράταση του Ταμείου Ανεργίας για 

όλους χωρίς όρους και προϋποθέσεις, έως ότου 
γίνει επαναπρόσληψη και επαναφορά της χρο
νικής ισχύος του επιδόματος ανεργίας στα προ 
μνημονίου επίπεδα.
■ Στην υπογραφή συλλογικής σύμβασης ερ

γασίας στον επισιτισμό.
■Στηνπλήρη και καθολική εφαρμογή των Κλα

δικών Συλλογικών Συμβάσεων Εργασίας.
■ Σε αυξήσεις σε όλους τους μισθούς και όχι 

μόνο στον κατώτατο.
■ Στη μείωση ΦΠΑ και φορολογίας στα είδη 

βασικής ανάγκης.
■ Στην απεμπλοκή της χώρας από τον πόλε

μο «με οποιοδήποτε πρόσχημα και τρόπο κι αν 
γίνεται. Να μη χρησιμοποιηθούν υποδομές από 
ελληνικό έδαφος για τις επιχειρήσεις στην Ου
κρανία και να κλείσουν όλες οι αμερικανονατοϊ- 
κές βάσεις στη χώρα μας».
«Είμαι ξενοδοχοϋπάλληλος κι εγώ και ο 

σύζυγός μου. Έχουν τελειώσει τα ταμεία 
μας εδώ και δύο μήνες. Είμαι άνεργη», τό
νισε χθες η ξενοδοχοϋπάλληλος Μαρία 
Απλαδά-Κοκολογιαννάκη.
«Με το που έρθει ο ταχυδρόμος και φέ

ρει τους λογαριασμούς, λέμε "αμάν". Δεν 
μπορούμε νααντεπεξέλθουμε», επισήμα- 
νε από την πλευρά του ο πρόεδρος πρα
κτορείων ΟΠΑΠ Ηρακλείου Δημήτρης 
Χαραλαμπάκης.

«Έπρεπε και τώρα στη συνάντηση αυτή 
να υπάρχει πάρα πολύς κόσμος. Αλλά δυ
στυχώς κάθονται στις καρέκλες και στους 
καναπέδες και δεν ενδιαφέρονται για τί
ποτα», ανέφερε η ξενοδοχοϋπάλληλος 
ΓαρυφαλιάΠλευράκη.

«Το μήνυμα είναι ηχηρό. Φτάνει πια! Ο 
λογαριασμός δε βγαίνει. Εδώ και τώρα 
μέτρα ουσίας», ανέφερε με τη σειρά του 
ο πρόεδροςτου Εργατικού Κέντρου Ηρα
κλείου Στέλιος Βοργιάς.
«Έχει ροκανίσει ο πληθωρισμός έναν ο

λόκληρο μισθό ετησίως», διαμαρτύρε
ται ο πρόεδροςτου Νομαρχιακού Τμήμα
τος της ΑΔΕΔΥ Ηρακλείου Γρήγορης Κο-

κοβάκης. «Οι εργαζόμενοι στις δομές δη
μόσιας υγείας συμμετέχουν και στη σημε
ρινή (σ.σ. χθεσινή) συγκέντρωση απεργί
ας, που εδώ και δέκα χρόνια μάς βρίσκει 
καθημερινά στους δρόμους», ανέφερε 
ο πρόεδρος του Γενικού Συμβουλίου της 
ΠΟΕΔΗΝ ΚυριάκοςΘεοδοσάκης.
«Πρέπει όλοι μαζί να συμ βάλουμε σε αυ

τή την προσπάθεια για να δικαιωθούμε 
στην επίλυση των προβλημάτων, γιαταο- 
ποία δυστυχώς ο κλάδος της εστίασης έ
χει πληρώσει πιο πολύ από όλους», επισή- 
μανε χθες η πρόεδρος του Συνδέσμου Ε
πισιτισμού και Διασκέδασης Ηρακλείου, 
ΜαρίαΑντωνακάκη.

Συγκέντρωση ΠΑΜΕ 
Ηρακλείου
Ξεχωριστή συγκέντρωση στην πλατεί

α Ελευθερίας πραγματοποίησε το ΠΑΜΕ 
Ηρακλείου.
«Εμείς είμαστε εδώ για να εναντιωθού- 

με στην εμπλοκή της Ελλάδας στον πόλε
μο της Ουκρανίας και να φωνάξουμε ότι 
δε πρέπει να στέλνουμετα παιδιά μας, ού
τε να εμπλέκεται η χώρα στις πολεμικές 
συγκρούσεις», τόνισε η Ρένα Σκυ βαλάκη, 
η οποία είναι πρόεδρος της Ομάδας Γυ
ναικών Ηρακλείου (Ομοσπονδίας Γυναι
κών Ελλάδας). «Απαιτούμε εδώ και τώρα 
αυξήσεις στους μισθούς μας με συλλογι

κές συ μβάσεις εργασίας. Απαιτού με να α- 
πεμπλακεί η χώρα μας από το επικίνδυνο 
παιχνίδιτου ιμπεριαλιστικού πολέμου», υ
πογράμμισε από την πλευρά του ο πρόε
δρος των συνδικαλιστών εργατοϋπαλ
λήλων γάλακτος Ηρακλείου Δημήτρης 
Βουρλιώτης.
«Δε δεχόμαστε την ίδια ώρα που αυξά- 

νονταιοιστρατιωτικέςδαπάνεςγια δήθεν 
αμυντικούς εξοπλισμούς τα νοσοκομεία 
να μην έχουν προσωπικό, να μην μπορούν 
ναεξυπηρετηθούνοιασθενείς», ανέφερε 
ο πρόεδροςτουΣωματείου Εργαζομένων 
ΠΑΓΝΗ Δημήτρης Βρύσσλης. «Διεκδικού- 
με μαζικούς μόνιμουςδιορισμούςεδώ και 
τώρα.

Ναδιοριστούνόλοιοιαναπληρωτέςπου 
δουλεύουν τα τελευταία χρόνια στην εκ
παίδευση», είπε στην κάμερα της "ΚΡΗΤΗ 
TV" ο Σπύρος Βελεγράκης, ο οποίος είναι 
μέλος του Δ.Σ. του Συλλόγου Εκπαιδευτι
κών Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης "Δομή- 
νικοςΘεοτοκόπουλος".

Στα Χανιά
Με συγκέντρωση στην πλατεία της Δη

μοτικής Αγοράς των Χανίων και πορεία 
στους κεντρικούς δρόμουςτης πόλης, εκ
πρόσωποι φορέων και συνδικάτων συμ
μετείχαν στις χθεσινές κινητοποιήσεις 
στο πλαίσιο της 24ωρης πανελλαδικής α-

περγίαςτης ΓΣΕΕ καιτηςΑΔΕΔΥ.
Οι συμμετέχοντες στην κινητοποίηση, 

κρατώντας πανό και φωνάζοντας συν
θήματα, ζήτησαν την ικανοποίηση των αι
τημάτων τους, ενώ παράλληλα φώναζαν 
και συνθήματα κατά του πολέμου στην 
Ουκρανία και μοίραζαν φυλλάδια.

Σε χαιρετισμούς τους οι εκπρόσωποι 
σωματείων και συνδικάτων αναφέρθη
καν στα προβλήματαπου αντιμετωπίζουν 
οι πολίτες, ζητώντας τη λήψη μέτρων για 
την αντιμετώπιση του κύματος ακρίβειας 
καιτου ενεργειακού κόστους, ενώ παράλ
ληλα ζήτησαν την αύξηση των μισθών.

«Δεν αντεχουμε άλλο»

Στους δρόμους και οι Ρεθυμνιώτες
ΓΤΣΕΕ και ΑΔΕΔΥ ένωσαν χθες τις δυ

νάμεις τους και στο Ρέθυμνο, στέλνοντας 
μήνυμα στην κυβέρνηση ηροκειμένου να 
ενισχύσει τους μισθούς των εργαζομένων.

Δηλώσεις έκαναν διαδηλωτές στην κά
μερα της "ΚΡΗΤΗ TV", κάνοντας λόγο για

m· λ

τηντωρινή ζοφερή κατάσταση στα εργασι
ακά. «Το μήνυμα που πρέπει επιτέλους να 
ακούσει η κυβέρνηση είναι ότι εμείς οιερ- 
γαζόμενοιδεναντέχουμε άλλο», ανέφερεο 
Κώστας Νικολιδάκης. ο οποίος είναι πρό
εδρος του Εργατικού Κέντρου Ρεθύμνου.

«Μέσα από μια έρευνα που έχει πραγμα
τοποιήσει η ΑΔΕΔΥ, αυτή τη στιγμή εμφα
νίζεται να υπάρχει μια μείωση 25.6°/» των 
μισθών των δημόσιων υπαλλήλων από το 
2008 μέχρι το 2020», πρόσθεσε ο πρόεδρος 
του Νομαρχιακού Τμήματος Ρεθύμνου της

ΑΔΕΔΥ Γιώργος Τρούλης. «Εκ των πραγ
μάτων δε θα μπορούμε να παράγουμε τί
ποτα μετά από την εγκατάλειψη της υπαί
θρου». επισήμανε. τέλος, ο πρόεδρος του 
Κτηνοτροφικού Συλλόγου Ρεθύμνου Γιώρ
γος Βενιεράκης.
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ΕΡΓΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ

Ιεχωριστή συγκέντρωση στην πλατεία Ελευθερίας πραγματοποίησε το ΠΑΜΕ Ηρακλείου.
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1  Στα κάγκελα οι γιατροί του ΕΣΥ
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 28-29 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1862.72
cm²

Κυκλοφορία: 3820

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στα κάγκελα οι γιατροί του ΕΣΥ
- SV I
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♦ Σε καμία περίπτωση δεν ψηφίστη
κε εν κρυπτώ η διάταξη, αφού περι- 
λαμβανόταν στο σώμα του νομο
σχεδίου, το οποίο μάλιστα τέθηκε 
σε διαβούλευση από τις 24,2.2022 
έως τις 3.3.2022.
♦ Επισημαίνεται η ετεροχρονισμέ- 
νη αντίδραση του κ. Ξανθού, κα
θώς το Νομοσχέδιο έχει ψηφιστεί 
από 23.3.2022 και επομένως η ό
ποια αντίρρησή του σχετικά με την 
εν λόγω διάταξη έπρεπε να είχε δια
τυπωθεί τότε.

Ακολουθεί η παρ. 5 του άρθρου 
11 του Ν. 2889/2001: 1) στην αρ
χική της μορφή, 2) όπως τροποποι
ήθηκε με την παρ. 1 του άρθρου 6 
του Ν. 3204/2003 και, τέλος, 3) ό
πως διαμορφώθηκε με το άρθρο 82 
του Ν. 4915/2022.

1) Ν. 2889/2001 (Α 37)
Άρθρο 11 παρ. 5
5. Όλοι οι ιατροί που προσλαμ

βάνονται πρώτη φορά στο ΕΣΥ με
τά την έναρξη ισχύος του νόμου 
αυτού, ανεξάρτητα από τη βαθμί
δα για την οποία επιλέγονται, διορί
ζονται με πενταετή θητεία. Στο τέ
λος της πενταετίας η θέση επανα- 
προκηρύσσεται. Εφόσον ο ιατρός 
που κατέχει τη θέση επιλεγεί για 
την κατάληψή της, διορίζεται πάλι 
με πενταετή θητεία. Στο τέλος της 
δεύτερης πενταετίας η θέση επα- 
ναπροκηρύσσεται και, εφόσον επι- 
λεγεί ο ίδιος ιατρός, διορίζεται ως 
μόνιμος.

Ιατροί που επιλέγονται τρεις φο
ρές για κατάληψη θέσης στο ΕΣΥ 
μονιμοποιούνται αυτοδικαίως στη 
θέση και τον βαθμό που κατέχουν 
μετά τη συμπλήρωση υπηρεσίας 
δέκα (10) ετών.

Η προϋπηρεσία ειδικευμένου ι
ατρού, σε υπηρεσίες του κρατικού 
συστήματος υγείας κρατών - μελών 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, υπολογί
ζεται, για την εξέλιξη του ιατρού, 
ως προϋπηρεσία στο ΕΣΥ.

2) Ν. 3204/2003 (Α 296)
Αρθρο 6 παρ.1

Άνω - κάτω έγινε το ΕΣΥ από τη διάταξη του υπουργείου Υγείας που ψηφίστηκε στη Βου
λή μέσα στον Μάρτιο, σε νόμο του υπουργείου Εσωτερικών, και κάνει λόγο για επανα- 
προκήρυξη θέσεων γιατρών στο ΕΣΥ όταν λήξει η πενταετής θητεία για την οποία προ
σλαμβάνονται αρχικά.

Σ
ύμφωνα με το άρθρο 82 
του Ν. 4915/2022 (ΦΕΚ 
Α63 - 24.3.2022), οι για
τροί που καταλαμβάνουν 
θέσεις στο ΕΣΥ με πενταετή θητεία 
δεν θα κρίνονται ατομικά στο τέλος 

της πενταετίας (όπως προέβλεπε ο 
Ν. 3754/2009), αλλά θα «επαναπρο- 
κηρύσσεται η θέση και εφόσον επι- 
λεγεί ο ίδιος γιατρός διορίζεται ως 
μόνιμος».

Το θέμα ανέδειξε μιλώντας στη 
Βουλή ο τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ Ανδρέας Ξανθός, ο οποίος τόνι
σε ότι όσοι γιατροί προσελήφθησαν 
στο ΕΣΥ την τελευταία πενταετία κιν
δυνεύουν να χάσουν τη θέση τους, 
και μάλιστα κατήγγειλε την κυβέρ
νηση ότι μεθόδευσε «στα μουλω
χτά» και ψήφισε σε άσχετο νόμο του 
υπουργείου Εσωτερικών την ουσια
στική κατάργηση της μονιμότητας 
των νεοπροσλαμβανόμενων για
τρών του ΕΣΥ.

■Κ.

Ένα απίστευτο 
αλαλούμ, το 
οποίο οδηγεί 

σε νομοτεχνική 
βελτίωση

Όπως σημείωσε ο Ξανθός, αυτή η 
ρύθμιση έχει αναδρομική ισχύ και 
αφορά και όσους διορίστηκαν πριν 
από την ψήφιση του νόμου. Αυτό 
πολύ απλά σημαίνει ότι όσοι γιατροί 
διορίστηκαν την τελευταία πενταε
τία σε δομές του ΕΣΥ κινδυνεύουν να 
χάσουν τη θέση τους, αφού θα μπο
ρεί να τη διεκδικήσει σε ανοικτή προ
κήρυξη οποιοσδήποτε γιατρός, τόνι
σε ο Ανδρέας Ξανθός.

Ουσιαστικά, σύμφωνα με όσα α
νέφερε ο τομεάρχης Υγείας του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ - βαθύς γνώστης των θεμάτων 
του υπουργείου Υγείας, καθώς ήταν 
ο μακροβιότερος υπουργός επί δι
ακυβέρνησης του κόμματός του -, 
καταργείται στην πράξη η δυνατό
τητα μονιμοποίησης των γιατρών 
που ίσχυε μέχρι τώρα και, αντί για τη 
θεσμοθέτηση ενός νέου πλέγματος 
κινήτρων (μισθολογικών, εργασια
κών, εκπαιδευτικών, επιστημονικής 
εξέλιξης κ.λπ.) για την αντιστροφή

του brain drain και την κάλυψη των 
τεράστιων κενών σε ιατρικές ειδικό
τητες στις δημόσιες δομές υγείας, η 
κυβέρνηση δημιουργεί αντικίνητρα 
προσέλκυσης και παραμονής των 
γιατρών στο ΕΣΥ.

«Αγνοεί το νομικό πλαίσιο»
Το υπουργείο Υγείας σε μακρο

σκελή ανακοίνωση - απάντησή του 
κάνει λόγο για σφάλμα του Ξανθού 
και τον κατηγορεί πως «αγνοεί το νο
μικό πλαίσιο που ίσχυε επί των ημε
ρών του, το οποίο, όσον αφορά το 
συγκεκριμένο θέμα, παραμένει ως 
έχει». Πιο συγκεκριμένα στην ανα
κοίνωση του υπουργείου Υγείας επι- 
σημαίνονται τα εξής:
♦ «Μετοάρθρο82τουΝ. 4915/2022 
απλώς προστέθηκαν δύο εδάφια 
στην παρ. 5 του άρθρου 11 του Ν. 
2889/2001, όπως είχε τροποποιηθεί 
με την παρ. 1 του άρθρου 6 του Ν. 
3204/2003. Επομένως δεν τροπο
ποιήθηκε το υπόλοιπο περιεχόμενο 
της παρ. 5, το οποίο ισχύει από το 
2003 στη μορφή που ισχύει και σή
μερα και ίσχυε και καθ' όλη τη διάρ
κεια της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - Α
Ν ΕΛΑ.

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ Η παρ. 5 του άρθρου 11 του Ν. 
2889/2001 αντικαθίσταται ως ε
ξής:

5. Οι ιατροί που προσλαμβάνο
νται για πρώτη φορά σε θέση Επι
μελητών A, Β' και Γ' διορίζονται με 
πενταετή θητεία. Στο τέλος της πε-
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νταετίας η θέση επαναπροκηρύσ- 
σεται και εφόσον επιλεγεί ο ίδιος 
ιατρός διορίζεται ως μόνιμος. Οι 
ιατροί που επιλέγονται δύο φορές 
για κατάληψη θέσης στο ΕΣΥ μονι
μοποιούνται αυτοδίκαια στον βαθ
μό που κατέχουν μετά τη συμπλή
ρωση υπηρεσίας πέντε ετών.

Για τη συμπλήρωση της πενταε
τίας λαμβάνεται υπόψη και ο χρό
νος υπηρεσίας ιατρών που διο
ρίστηκαν σε οργανική θέση του 
κλάδου ιατρών ΕΣΥ και έχασαν ή 
χάνουν τη θέση τους με την έκδο
ση απόφασης των επιτροπών εκ
δίκασης εκκρεμών ενστάσεων της 
παραγράφου 12 του άρθρου 37 
του Ν. 2519/1997 (ΦΕΚ 165 Α) ή 
με την έκδοση δικαστικής απόφα
σης.

Οι ιατροί που προσλαμβάνονται 
σε θέσεις διευθυντών διορίζονται 
με πενταετή θητεία, στο τέλος της 
οποίας ο ιατρός αξιολογείται από 
το Συμβούλιο Αξιολόγησης Διευ
θυντών και εφόσον η αξιολόγηση 
είναι θετική ο ιατρός μονιμοποι
είται. Οι διατάξεις αυτής της πα
ραγράφου ισχύουν και για τους ι
ατρούς που διορίστηκαν σε θέση 
κλάδου ιατρών ΕΣΥ πριν από τη δη
μοσίευση αυτού του νόμου.

Για τους Επιμελητές Α που διο
ρίστηκαν για πρώτη φορά στο ΕΣΥ 
με τις διατάξεις του Ν. 2519/1997 
εξακολουθεί να ισχύει το εδάφιο 7 
της παρ. 7 του άρθρου 11 του Ν. 
2889/2001. Μετά τη μονιμοποίη
ση των παραπάνω ιατρών ισχύουν

για την εξέλιξή τους οι διατάξεις 
του άρθρου 35 του Ν. 2519/1997.

Η προϋπηρεσία ειδικευμένου ι
ατρού, σε υπηρεσίες του κρατικού 
συστήματος κρατών - μελών της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης, υπολογίζεται 
για την εξέλιξη του ιατρού ως προ
ϋπηρεσία στο ΕΣΥ.

Κάθε άλλη γενική ή ειδική διάτα
ξη που είναι αντίθετη με τις ρυθ
μίσεις αυτής της παραγράφου κα- 
ταργείται.

3) Άρθρο 82 Ν. 4915/2022
Προϋπηρεσία ιατρών σε χώρες 

εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τρο
ποποίηση της παρ. 5 άρθρου 11Ν. 
2889/2001.

Στην παρ. 5 του άρθρου 11 του 
Ν. 2889/2001 (Α 37), περί των ια
τρών του Εθνικού Συστήματος Υ
γείας (Ε.Σ.Υ.), προστίθενται δέκατο 
και ενδέκατο εδάφιο και η παρ. 5 
διαμορφώνεται ως εξής:

5. Οι ιατροί που προσλαμβάνο
νται για πρώτη φορά σε θέση Επι
μελητών A, Β' και Γ διορίζονται με 
πενταετή θητεία.

Στο τέλος της πενταετίας η θέση 
επαναπροκηρύσσεται και εφόσον 
επιλεγεί ο ίδιος ιατρός διορίζεται 
ως μόνιμος.

Οι ιατροί που επιλέγονται δύο 
φορές για κατάληψη θέσης στο 
Ε.Σ.Υ. μονιμοποιούνται αυτοδίκαια 
στον βαθμό που κατέχουν μετά τη 
συμπλήρωση υπηρεσίας πέντε (5) 
ετών» καταλήγει στην ανακοίνωσή 
του το υπουργείο Υγείας.

Το θέμα ανέδειξε 
ο αρμόδιος 
τομεάρχης 
του ΣΥΡΙΖΑ 

Ανδρέας Ξανθός

«Ώς εδώ η ομηρεία»
Από την πλευρά του ο Πάνος Πα- 

πανικολάου, γενικός γραμματέας 
της Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσο
κομειακών Γιατρών, τονίζει ότι η 
κυβέρνηση στα μουλωχτά, απροει
δοποίητα, όχι απλώς χωρίς διάλο
γο, αλλά χωρίς ούτε καν την παραμι
κρή ενημέρωση, σε νόμο (4915/22, 
ΦΕΚ 63 Α 24.3.22) άσχετου υπουρ
γείου (Εσωτερικών) και σε ψευδεπί
γραφο άρθρο (82), που ο παραπλα
νητικός τίτλος του δεν έχει σχέση 
με το περιεχόμενό του, επαναφέρει 
έπειτα από 13 χρόνια την απαράδε
κτη διαδικασία επαναπροκήρυξης 
με ανοικτή προκήρυξη κάθε θέσης 
επιμελητή ΕΣΥ στο τέλος της πεντα
ετίας από τον διορισμό.

Ανξαναπάρει τη θέση ο/η ίδιος/α, 
μονιμοποιείται. Αν όχι, απολύεται.

«Αυτή η άθλια κατάσταση ομη- 
ρείας είχε καταργηθεί με τους αγώ
νες των νοσοκομειακών γιατρών την 
περίοδο 2007 - 2009, που με την τό
τε συλλογική σύμβαση πολιτείας - 
ΟΕΝΓΕ και με τον Ν. 3754/2009 εί
χε καθιερωθεί για τη μονιμοποίηση 
του επιμελητή ατομική κρίση από 
το εκλεκτορικό σώμα του αντίστοι
χου τομέα χωρίς ανοικτή επαναπρο- 
κήρυξη της θέσης» τονίζει ο Παπα- 
νικολάου.

Μάλιστα προβλέπεται αναδρομι
κή ισχύς της αθλιότητας για όλους/ 
ες που δεν έχουν κλείσει πενταετία, 
δηλαδή που διορίστηκαν από το 
2017 και μετά.

«Τότε εκβιαζόμενοι όμηροι ήταν 
οι νεότεροι επιμελητές. Τώρα υπάρ
χουν και οι χιλιάδες επικουρικοί ει
δικευμένοι όμηροι. Αντί να αρθεί η 
επικουρική ομηρεία των ειδικευμέ
νων γιατρών, όπως απαιτεί το νο
σοκομειακό κίνημα και όπως είχε 
δεσμευθεί από τον Μάρτιο 2020 ο 
ίδιος ο πρωθυπουργός, τώρα μετα- 
τρέπονται σε όμηροι και οι επιμελη
τές Β' και Α που δεν έχουν κλείσει 
πενταετία. Στέρεψαν τα υποκριτικά 
χειροκροτήματα από τα μπαλκόνια 
για τους "ήρωες με τις άσπρες και 
πράσινες μπλούζες1'. Τώρα κλωτσιά 
και δρόμο για να έρχεται ο επόμε
νος όμηρος, να λιώσει κι αυτός μια 
πενταετία και μετά ο μεθεπόμενος» 
καταλήγει.

«Για γέλια και για κλάματα»
Στο θέμα επανήλθε και ο Ανδρέας 

Ξανθός, που χαρακτήρισε την απά
ντηση του υπουργείου Υγείας «για 
γέλια και για κλάματα».

«Για γέλια, γιατί οι συντάκτες της 
ανακοίνωσης ισχυρίζονται ότι δεν 
άλλαξε κάτι στο ισχύον νομικό πλαί
σιο περί μονιμοποίησης, αναφέρο- 
ντας τον νόμο 2889/2001. Μόνο 
που ο νόμος αυτός στο συγκεκριμέ

νο ζήτημα έχει τροποποιηθεί ριζικά 
με τον Ν. 3754/2009 άρθρο 7, που 
ισχύει εδώ και 13 χρόνια και προβλέ
πει ρητά ότι:

"Δεν επαναπροκηρύσσονται οι θέ
σεις ιατρών που υπηρετούν στο ΕΣΥ 
ως Επιμελητές A, Β' και Γ με πενταε
τή θητεία και δεν έχουν μονιμοποιη
θεί με την έναρξη ισχύος του παρό
ντος νόμου. Με τη συμπλήρωση της 
πενταετίας οι ιατροί που κατέχουν 
τις θέσεις αυτές κρίνονται ατομικά 
και εφόσον η κρίση τους είναι θετι
κή, μονιμοποιούνται".

Αντίθετα η νέα διάταξη, που ψη
φίστηκε πριν από λίγες μέρες, λέει ε
πίσης ρητά ότΓ'στο τέλος της πεντα
ετίας η θέση επαναπροκηρύσσεται 
και εφ1 όσον επιλεγεί ο ίδιος ιατρός, 
διορίζεται ως μόνιμος".

Είναι όμως και για κλάματα η απά
ντηση του υπουργείου Υγείας, γιατί 
προσπαθεί να μας πείσει ότι δεν έ
γινε "στα μουλωχτά” καΓ'εν κρυπτώ” 
αυτή η ανατροπή στο εργασιακό κε- 
κτημένο των γιατρών ΕΣΥ» επισημαί
νει ο Ξανθός.

«Μια βδομάδα πριν έρθει στη 
Βουλή νομοσχέδιο του υπουργεί
ου Υγείας, που έχει πληθώρα άλλων 
διατάξεων, η κυβέρνηση φέρνει σε 
νομοσχέδιο του υπουργείου Εσω
τερικών για το "Στρατηγικό Σχέδιο 
Καταπολέμησης της Διαφθοράς" 
μια τέτοια θεμελιώδους σημασίας 
ρύθμιση, ο υπουργός Υγείας δεν 
πάει καν να την παρουσιάσει στην 
Ολομέλεια, το θέμα αποσιωπάται 
πλήρως και έχει το θράσος το υ
πουργείο Υγείας να μας εγκαλεί για 
ετεροχρονισμένη αντίδραση;» διε- 
ρωτάται ο Ξανθός.

Ψηφίστηκε... εκ παραδρομής
Πάντως, όπως «διαρρέει» το υ

πουργείο Υγείας, η συγκεκριμένη ε
πίμαχη διάταξη ψηφίστηκε εκ παρα
δρομής με αυτόν τον τρόπο και θα 
διορθωθεί με νομοτεχνική βελτίω
ση, ενώ παρατηρήθηκε και αλαλούμ 
μεταξύ της ηγεσίας του υπουργεί
ου:
♦ Η αναπληρώτρια υπουργός Μίνα 
Γκάγκα τη μία ημέρα υπερασπιζό
ταν τη διάταξη στη Βουλή λέγοντας 
ότι «δίνουμε για πέντε χρόνια τη δυ
νατότητα σε γιατρούς να εργαστούν 
για να δούμε στο τέλος πόσο καλοί 
είναι και να επαναξιολογηθούν για 
την εργασία τους. Ταυτόχρονα, τα 
αυξημένα μόρια που παίρνουν τους 
ενισχύουν στην επαναπροκήρυξη 
της θέσης».
♦ Μετά τις αντιδράσεις ο υπουργός 
Θάνος Πλεύρης τόνιζε ότι δεν τίθε
ται θέμα αλλαγής του εργασιακού 
καθεστώτος των νεοπροσλαμβανό- 
μενων γιατρών στο Δημόσιο.

Καλά ξεμπερδέματα...
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Ο ΓΙΟΣ ΤΟΥ

Κόλαση φωτιάς στην πτέρυγα 
COVID του «Παπανικολάου».
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H-yΗ φωτιά
εκδηλώθηκε στην 
κλινική COVID 
του Νοσοκομείου 
«Παπανικολάου».

0 άτυχος 
79χρονος.

ΚΑΗΚΕ ΖΩΝΤΑΝΟΣ ΣΤΗ ΜΕΘ 
ΠΟΥ ΕΙΧΕ ΣΧΕΔΙΑΣΕΙ 0 ΓΙΟΣ ΤΟΥ

Τ
ραγικό παιχνίδι έπαιξε η μοίρα 
στον 79χρονο που έχασε τη ζωή 
του όταν ξέσπασε φωτιά στη Β' 
ΜΕΘ του Νοσοκομείου Παπα- 
νικολάου της Θεσσαλονίκης, την 
οποία σχεδίασε και οργάνωσε ο γιος του. 
Ο ηλικιωμένος, που ήταν πρώην στέλεχος 

γνωστής κατασκευαστικής εταιρείας, νο
σηλευόταν στη συγκεκριμένη μονάδα τις 
τελευταίες δύο εβδομάδες με κορωνοϊό. Ο 
γιος του, που εργάζεται ως πολιτικός μη
χανικός, είναι ο άνθρωπος που είχε σχεδι
άσει και οργανώσει τη Β' ΜΕΘ όπου πέ- 
θανε ο 79χρονος.
Την ίδια στιγμή, οι περιγραφές για τη μεγάλη 
πυρκαγιά είναι σοκαριστικές. Σύμφωνα με 
το διευθυντή Πνευμονολογίας στην κλινι
κή, Σταύρο Τρύφωνα, ο 79χρονος είχε με
γάλη παροχή οξυγόνου και «κυριολεκτικά 
εξαϋλώθηκε». «Την ώρα που γυρίζω μέσα, 
βλέπω ότι υπάρχει τεράστια φωτιά από τον 
τοίχο και ένας δεύτερος ασθενής καίγεται 
στο πρόσωπο και το σώμα. Με το δεύτερο 
πυροσβεστήρα προσπαθώ να σβήσω τον 
ασθενή, αλλά δυστυχώς η παροχή οξυγό
νου πυροδοτεί τη φωτιά όλο και περισσό
τερο. Ενώ καίγεται τον τραβάω έξω και 
σβήνω τη φωτιά και ταυτόχρονα ρίχνω με 
τον πυροσβεστήρα στην παροχή οξυγόνου 
για να μη γίνει έκρηξη», ανέφερε ο Σταύρος 
Τρύφων. Ο Διαμαντής Χλώρος, διευθυντής 
της κλινικής COVID στο «Παπανικολάου», 
είπε στην ιστοσελίδα Thestival ότι «έχουν 
μείνει μόνον αποκαΐδια, είναι σαν να έχει 
πέσει βόμβα».
Παράλληλα ένας άνδρας 52 ετών με πολύ 
βαριά εγκαύματα δίνει μάχη για να κρατηθεί 
στη ζωή. Σύμφωνα με διευθυντή Πνευμο
νολογίας, ο 52χρονος του ανέφερε ότι από 
εκείνον ξεκίνησε η φωτιά γιατί έσκασε το 
κινητό στα χέρια του. Η Πυροσβεστική σε 
αυτή τη φάση εξετάζει η φωτιά να προ- 
κλήθηκε όταν ο 79χρονος προσπάθησε να

Κόλαση (pornds στην 
πτέρυγα COVID 

του «Παπανικολάου»

ανάψει τσιγάρο κοντά στις τουαλέτες όπου 
βρίσκονταν φιάλες οξυγόνου. Το δεύτερο 
σενάριο που ερευνάται είναι να εξερράγη 
κινητό τηλέφωνο και να πήρε φωτιά η μο
νάδα παροχής οξυγόνου.
Συγγενείς όμως του 79χρονου ισχυρίζο
νται ότι ο άνθρωπός τους δεν έχει καπνί
σει ποτέ. «Δεν γνωρίζουμε τίποτα, ειλι- 
κρινά δεν ξέρουμε. Θα πάρουμε και το 
πόρισμα, την αυτοψία της Πυροσβεστικής 
και θα μάθουμε τι έγινε. Σίγουρα η φωτιά

Ο ΥΠΟΥΡΓΟΣ Υγείας, Θάνος Πλεύρης, 
και η αναπληρώτρια υπουργός Υγείας, 
Μίνα Γκάγκα, έσπευσαν στο νοσοκομείο 
μόλις έγινε γνωστή η πυρκαγιά. Ο Θάνος 
Πλεύρης ανέφερε ότι έγινε γρήγορη προ
σπάθεια προκειμένου οι ασθενείς με κο- 
ρωνοϊό να συνεχίσουν κανονικά τη νοση
λεία τους και να τους παρέχεται οξυγόνο. 
Παράλληλα υπήρξε άμεση κινητοποίηση 
ώστε στις ανάγκες νοσηλείας να συνδρά
μει και το 424 Στρατιωτικό Νοσοκομείο. 
«Η πίεση που υπάρχει στα COVID περι
στατικά άμεσα θα αντιμετωπιστεί. Από 
εκεί και πέρα γίνεται διερεύνηση για τα 
αίτια του συμβάντος. Η πραγματικότητα 
είναι πως η πυρκαγιά έσβησε άμεσα.Έγι- 
νε ταχύτατα η διακοπή της παροχής οξυ
γόνου, το οποίο είναι το πιο σημαντικό», 
είπε ο υπουργός Υγείας.

δεν ξεκίνησε από το δικό μας άνθρωπο. 
Ήταν ξαπλωμένος στο κρεβάτι του, ούτε 
κάπνιζε ποτέ του. Όμως δεν γνωρίζουμε 
κι εμείς τίποτα. Ό,τι ακούμε από τις ει
δήσεις, δεν έχουμε ακόμα καμία πληρο
φόρηση», λένε.
Σοκαρισμένος ο διευθυντής της Β’ ΜΕΘ 
του νοσοκομείου, Νίκος Καπραβέλος, μί
λησε για τραγωδία. «Σοκαριστήκαμε όλοι», 
είπε και ανέφερε ότι ο θάλαμος που γίνεται 
μεγάλη χρήση οξυγόνου δεν έχει πυρασφά
λεια. «Ευτυχώς δηλαδή που ήταν έγκαιρη 
η παρέμβαση της Πυροσβεστικής. Είμαστε 
σε παλιά κτίρια με ανακαινισμένες κάποιες 
πτέρυγες μεν, αλλά χωρίς πυρασφάλεια. Τα 
νοσοκομεία όμως δεν είναι πολυκατοικίες. 
Μέσα σε δευτερόλεπτα ο θάλαμος έγινε 
παρανάλωμα του πυρός», είπε.

Από την πλευρά της, η αναπληρώτρια 
υπουργός Υγείας, Μίνα Γκάγκα, ανέφε- 
ρε ότι «θα μπορούσε να λαμπαδιάσει με 
τις παροχές οξυγόνου που έχει αυτήν τη 
στιγμή. Ευτυχώς, η φωτιά περιορίστηκε 
σε ένα θάλαμο». Ο πρόεδρος της Πανελ
λήνιας Ομοσπονδίας Εργαζομένων Δημό
σιων Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ), Μιχάλης 
Γιαννάκος, προχώρησε σε σοβαρές κα
ταγγελίες και υποστήριξε ότι δεν υπάρ
χει σύστημα πυρασφάλειας στο νοσοκο
μείο. «Υπάρχουν ευθύνες» καθώς «δεν 
εφαρμόστηκε σχέδιο έκτακτης ανάγκης 
για την αντιμετώπιση πυρκαγιάς και για 
την οποία γίνονται σχετικές ασκήσεις. 
Το νοσοκομείο "Παπανικολάου" δεν δι
αθέτει σύστημα πυρανίχνευσης και πυ
ρασφάλειας ως οφείλει», τόνισε ο Μιχά
λης Γ ιαννάκος.

Επιτόπου ΠΑεύρης και Μίνα Γκάγκα



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Στα μουλωχτά στήνουν «δομή φιλοξενίας» παιδιών
με εισαγγελική εντολή εντός του νοσοκομείου

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 21 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

394.98 cm² Κυκλοφορία: 1860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΠΑΙΔΟΝ ΠΕΝΤΕΛΗΣ

Στα μουλωχτά στήνουν «δομή φιλοξενίας» παιδιών 
με εισαγγελική εντολή εντός του νοσοκομείου
Αφιλόξενο και ακατάλληλο το περιβάλλον για τα παιδιά, ενώ καταργούνται 
και δεκάδες κρεβάτια του χειρουργικού τομέα

τα μουλωχτά και με τη χορηγία ΜΚΟ η κυβέρ
νηση στήνει «δομή φιλοξενίας» για τα ταλαι
πωρημένα παιδιά των εισαγγελικών εντολών 

εντός του Νοσοκομείου Παίδων Πεντέλης, κα
ταργώντας παράλληλα δεκάδες κρεβάτια που προ
ορίζονται για την ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
παιδιών που την έχουν ανάγκη. Πρόκειται για μία 
ακόμα εξέλιξη που δείχνει ότι το νοσοκομείο έ
χει μπει για τα καλά στο «μάτι» της κυβέρνησης, 
αφού «πολιορκείται» εδώ και καιρό, προφανώς 
στο πνεύμα του «νέου ΕΣΥ», θυμίζουμε ότι πρό
σφατα είχε αποφασιστεί και η αναστολή των ε
φημεριών του νοσοκομείου, για να μετατραπεί σε 
εμβολιαστικό κέντρο, μια επιλογή που ξεσήκω
σε θύελλα αντιδράσεων και τελικά ακυρώθηκε.

Τα «παιδιά των εισαγγελικών εντολών» είναι τα 
εγκαταλελειμμένα, κακοποιημένα ή σε άμεσο κίν
δυνο, που ζουν σε συνθήκες ακραίας φτώχειας, σε 
σπίτια χωρίς ρεύμα ή νερό, μέλη άστεγων οικογε
νειών, με μακροχρόνια άνεργους και αβοήθητους 
γονείς, με γονείς που είναι εξαρτημένοι από ναρ
κωτικά και η ζωή τους κρέμεται από μια κλωστή... 
Στην πλειοψηφία τους είναι υγιή, παραπέμπονται 
με «εισαγγελική εντολή» στα νοσοκομεία για ιατρι
κό προληπτικό έλεγχο, που ολοκληρώνεται σε λί
γες μέρες, αλλά λόγω της ανεπάρκειας προνοια- 
κών δομών εγκλωβίζονται για μήνες και χρόνια ο
λόκληρα, χωρίς να είναι άρρωστα, χωρίς φροντίδα 
και προσοχή, χωρίς την αναγκαία στήριξη από εξει- 
δικευμένο προσωπικό.

Η κυβέρνηση, λοιπόν, αντί να αναπτύξει νέες 
προνοιακές δομές, εξασφαλίζοντας όλες τις α
ναγκαίες προϋποθέσεις για την ομαλή ψυχοκοι- 
νωνική αποκατάσταση στα χιλιάδες βασανισμένα 
παιδιά των εισαγγελικών εντολών, αντί να χρημα
τοδοτήσει από τον κρατικό προϋπολογισμό τις α

ναγκαίες δομές και υπηρεσίες, νομιμοποιεί την κα
κοποίησή τους, καταδικάζοντάς τα να ζουν σε ένα 
ακατάλληλο περιβάλλον, σε μια «αποθήκη ψυχών». 
Και όπως σε κάθε αντιδραστικό και αντιεπιστημονι
κό σχεδίασμά, έτσι και σ’ αυτήν την περίπτωση δεν 
θα μπορούσαν να λείπουν οι ΜΚΟ και τα διάφορα 
«ευαγή ιδρύματα», που αναλαμβάνουν να βαφτίσουν 
τη βρώμικη δουλειά «ευεργεσία».

Πιο συγκεκριμένα, τις προηγούμενες μέρες εκ
πρόσωποι της ΜΚΟ «Rotary» επισκέφτηκαν τους 
θαλάμους νοσηλείας της ΩΡΛ του Παίδων Πεντέ
λης, για εκτίμηση των χώρων, με στόχο την ανακα- 
τασκευή και προσαρμογή στις ανάγκες δημιουργί
ας δομής φιλοξενίας.

Στις 17 Μάρτη η διοίκηση του ΓΝ «Σισμανόγλειο 
- Αμαλία Φλέμιγκ» και του διασυνδεόμενου ΓΝ 
Παίδων Πεντέλης είχε εγκρίνει τη «δωρεά» της Ε
νωσης Ροταριανών Ομίλων, για τη διαμόρφωση και 
τον εξοπλισμό χώρου εντός του Παίδων Πεντέλης 
για την προσωρινή παραμονή παιδιών και εφήβων 
έως 16 ετών μετά από εισαγγελική παραγγελία. Ση-

μειωτέον, η «διοικήτρια» αυτής της Ροταριανής 
Περιφέρειας είναι επίσης υποδιοικήτρια της 1ης 
ΥΠΕ και κυβερνητικό στέλεχος.

Οι διευθυντές του χειρουργικού τομέα, πα
ρά το πρόσφατο αίτημα προς τη διοίκηση για 
έγγραφη ενημέρωση σχετικά με κάθε ενδε
χόμενο σχεδίασμά διάθεσης των χώρων του, 
δεν έλαβαν καμία ενημέρωση, ούτε παρουσι
άστηκε έγκριση μελέτης από την επιτροπή χω
ροταξίας του νοσοκομείου.

Η διοίκηση διαβεβαιώνει - όπως καταγγέλλει 
η τριμελής Επιτροπή της ΕΙΝΑΠ σε έγγραφό 
της - ότι θα διατεθούν δύο από τους θαλάμους 
νοσηλείας για τη φιλοξενία των παιδιών κατόπιν 
εισαγγελικής εντολής, ενώ οι γιατροί ενημερώ

θηκαν ότι πρόκειται να προχωρήσουν σε αναδιαμόρ- 
φωση όλων των χώρων του Τμήματος της ΩΡΛ και 
μέρους της Παιδοχειρουργικής και Οδοντιατρικής.

«Οι ανάγκες του χειρουργικού τομέα σε κλίνες 
νοσηλείας υπερβαίνουν κατά πολύ τις καταγραφό- 
μενες, παρουσιάζοντας την πληρότητα των τμημά
των του χειρουργικού τομέα με έλλειμμα σε σχέση 
με την προ COVID περίοδο», σημειώνουν. Ενδεικτι
κά, η δυναμική στην Παιδοχειρουργική, από 22 κρε
βάτια στην προ COVID περίοδο, σήμερα είναι 14. 
Στην Ορθοπεδική από 17 κρεβάτια στις αρχές του 
2020 σήμερα είναι 10, στην ΩΡΛ από 15 έμειναν 7.

«Είναι αδιανόητο να διατίθεται μόνο 3 θάλαμοι 
νοσηλείας για περιστατικά της Παιδοχειρουργικής, 
Ορθοπεδικής, ΩΡΛ, Οφθαλμολογικής και Οδοντι
ατρικής κλινικής», υπογραμμίζουν μεταξύ άλλων οι 
γιατροί, απαιτώντας την ακύρωση του αντιεπιστη
μονικού σχεδιασμού για δημιουργία δομής φιλοξε
νίας μέσα στον χώρο του Παίδων Πεντέλης, ενώ τις 
επόμενες μέρες προχωρούν σε ΓΣ για να συντονί
σουν τη δράση τους.
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1  Απογευματινά «φακελάκια» για μεγαλογιατρούς το
νομοσχέδιο Πλεύρη

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

286.0 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Απογευματινά «φακελάκια» για μεγαλογιατροΰε το νομοσχέδιο Πλεύρη

Ο γ.γ. ΟΕΝΓΕ Πάνος Παπανικολάου

ΚΑΤΑΠΕΛΤΗΣ κατά του πολυνομοσχεδίου 
Πλεύρη για τη δημόσια υγεία ήταν ο γενικός 
γραμματέας της Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσο
κομειακών Γιατρών Πάνος Παπανικολάου. 0 
γνωστός νευροχειρουργός, που υπηρετεί στο 
Γενικό Κρατικό Νίκαιας, το χαρακτήρισε νομο
σχέδιο που ευνοεί τους έχοντες και βάζει φρέ
νο στην πρόσβαση των φτωχών στη δημόσια 
υγεία, ενώ εκτίμησε πως είναι κομμένο και ραμ
μένο στα μέτρα ορισμένων μεγαλογιατρών, που 
με τα απογευματινά χειρουργεία θέλουν να νο
μιμοποιήσουν τα «φακελάκια».

«Αν έχεις λεφτά, θα χειρουργείσαι, αν πά
λι δεν έχεις, τότε θα περιμένεις στη λίστα ανα
μονής για να χειρουργηθείς». Με αυτά τα λόγια 
περιέγραψε ο Πάνος Παπανικολάου το επίμα
χο άρθρο του νόμου Πλεύρη για τα απογευμα- 
ηνά χειρουργεία που θα πραγματοποιούνται στα

«Βολέθ» Πάνου Παπανικολάου 
για το άρθρο περί χειρουργείων

δημόσια νοσοκομεία. Μάλιστα, ξεκαθάρισε όη η 
συγκεκριμένη ρύθμιση έρχεται κατά παραγγελία 
μεγαλογιατρών που πρόσκεινται στη Ν.Δ. και οι 
οποίοι θέλουν να νομιμοποιήσουν τα... ουρανο
κατέβατα κέρδη τους.

«Δεν θα ανεχθώ ο κάθε Μαρκόπουλος, που 
δεν έχει μπάρμπα στην Κορώνη, να περιμένει 
τέσσερις μήνες για να χειρουργηθεί, επειδή ο 
κάθε Βέττας έχει 4.000 ευρώ για να χειρουργη- 
θεί άμεσα» είπε ο γενικός γραμματέας της ΟΕΝ
ΓΕ στην εκπομπή Kontra24, απαντώντας σε 
ερώτηση που δέχθηκε από τον βουλευτή της 
Ν.Δ. Δημήτρη Μαρκόπουλο.

Παράλληλα, ο Πάνος Παπανικολάου έκανε

γνωστό πως οι γιατροί των δημόσιων νοσοκο
μείων, ανεξαρτήτως παράταξης, τάσσονται κατά 
του νομοσχεδίου Πλεύρη, δείχνοντας πως βρί
σκει αντίθετη τη συντριπτική πλειονότητα των 
γιατρών. «Και η φιλοκυβερνητική παράταξη εί
ναι κάθετα αντίθετη σε αυτή τη ρύθμιση, είμαστε 
υπέρ της δημόσιας υγείας» είπε χαρακτηριστικά.

0 Πάνος Παπανικολάου κατήγγειλε, ακόμη, 
πως το συγκεκριμένο νομοσχέδιο συντάχθη
κε χωρίς να ηροηγηθεί διάλογος με τους για
τρούς. «0 Θάνος Πλεύρης επέδειξε κουτοπονη
ριά και ανειλικρίνεια, καθώς είχε δεσμευτεί πως 
θα υπάρξει διάλογος προτού κατατεθεί» είπε.

Υπενθυμίζεται πως το νομοσχέδιο που κα
τατέθηκε σε διαβούλευση τη Δευτέρα προβλέπει 
την ύπαρξη απογευματινών χειρουργείων, το 
κόστος των οποίων θα επιμερίζεται στον ασθε
νή και τον ασφαλισηκό του φορέα.
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1  Τραγικό δυστύχημα στο Νοσοκομείο
«Παπανικολάου» της Θεσσαλονίκης - «Η έκρηξη τον
εξαέρωσε»

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 1,17 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

987.31 cm² Κυκλοφορία: 5230

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ
«ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ»
Τραγωδία
ελλείψει
αντιπυρικών
συστημάτων
ΣΕΛ.17
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1  Τραγικό δυστύχημα στο Νοσοκομείο «Παπανικολάου» της
Θεσσαλονίκης - «Η έκρηξη τον εξαέρωσε»

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 1,17 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-04-2022

«Η έκρηξη τον εξαέρωσε»
Τραγικό δυστύχημα στο Νοσοκομείο 
«Παπανικολάου» της Θεσσαλονίκης, με έναν 
νεκρό και δύο σοβαρά τραυματίες · Ασθενής 
φέρεται να άναψε τσιγάρο σε θάλαμο 
νοσηλείας όπου υπήρχαν φιάλες οξυγόνου 
και ηροκλήθηκε ισχυρή έκρηξη · Χάρη στην 
έγκαιρη και ψύχραιμη επέμβαση γιατρών, 
νοσηλευτών και Πυροσβεστικής γλίτωσαν 
άλλοι 35 ασθενείς... · Πλήθος τα ερωτήματα

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
► Του ΝΙΚΟΥ ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΥ

όλαση με έναν 
νεκρό και δύο σο
βαρά τραυματίες 
χθες το πρωί στο 
Νοσοκομείο «Πα- 
πανικολάου» της 
Θεσσαλονίκης. 
Ασθενής της Β' 

Πνευμονολογικής Κλινικής άνα
ψε τσιγάρο, κατά μία εκδοχή, σε 
θάλαμο νοσηλείας (δωμάτιο 206) 
όπου υπήρχαν φιάλες οξυγόνου, 
με αποτέλεσμα να σημειωθεί 
ισχυρή έκρηξη και να ακολουθή
σει πυρκαγιά. Από θαύμα γλίτω
σαν άλλοι 35 ασθενείς!

«Στις 8.50 μου φώναξαν η νο- 
σηλεύτρια και η επιμελήτρια ότι 
ένας ασθενής βρίσκεται στην 
πόρτα τρίκλινου θαλάμου και 
καίγεται. Ανοίγω την πόρτα και 
τον βλέπω να καίγεται, παίρνω 
τον πυροσβεστήρα, τον σβήνω 
και τον τραβάω έξω. Μου λέει ότι

άκουσε ένα μπαμ, ότι υπάρχει τε
ράστια φωτιά και ότι ένας άλλος 
ασθενής καίγεται στο σώμα και 
στο πρόσωπο. Με έναν δεύτερο 
πυροσβεστήρα προσπαθώ να 
σβήσω τον δεύτερο ασθενή, αλλά 
δυστυχώς η παροχή οξυγόνου 
πυροδοτεί τη φωτιά όλο και πε
ρισσότερο. Ενώ καίγεται, τον τρα
βάω έξω, του σβήνω τη φωτιά και 
ταυτόχρονα ρίχνω στην παροχή 
οξυγόνου για να μη γίνει έκρηξη. 
Η φωτιά σβήνει, αλλά η ποσότη
τα του καπνού είναι απίστευτη, 
μέσα σε λίγα λεπτά γεμίζει όλος ο 
διάδρομος...». Είναι τα λόγια του 
διευθυντή της Β' Πνευμονολογι
κής Κλινικής, Σταύρου Τρύφωνα, 
που περιγράφει με αγωνία τα όσα 
δραματικά βίωσε, αν και είχε την 
ψυχραιμία να αντιδράσει άμεσα.

Σύμφωνα με τον ίδιο, η Πυ
ροσβεστική ήρθε περίπου 15-17 
λεπτά αργότερα και ξεκίνησε την 
επιχείρηση απεγκλωβισμού. Ευ
τυχώς, η τεχνική υπηρεσία του 
νοσοκομείου έκοψε σχεδόν αμέ

σως τις παροχές οξυγόνου για να 
μην επεκταθεί η φωτιά μέσα από 
το σύστημα στα διπλανά δωμά
τια, ενώ σταμάτησε και το ρεύμα. 
Η συσκότιση δημιούργησε πανι
κό με αποτέλεσμα νοσηλευτικό 
προσωπικό και γιατροί να εγκλω
βιστούν στα γραφεία τους. Δυστυ
χώς, δεν ήταν η πρώτη φορά που 
κάποιος ασθενής άναψε τσιγάρο 
μέσα σε θάλαμο του νοσοκομείου 
όπου διοχετεύεται οξυγόνο...

Ο ασθενής που έχασε τη ζωή 
του είχε μεγάλη παροχή οξυγό
νου, 75 λίτρα, καθώς αντιμετώπιζε 
σοβαρό πρόβλημα λόγω κορονο- 
ϊού, με αποτέλεσμα η έκρηξη κυ
ριολεκτικά να τον εξαϋλώσει. «Η 
έκρηξη τον εξαέρωσε», ανέφερε 
χαρακτηριστικά ο διευθυντής της

Β' Πνευμονολογικής. Σύμφωνα 
με τον κ. Τρύφωνα, ο ασθενής που 
διέσωσε αρχικά του είπε ότι έσκα
σε στα χέρια το κινητό του νεκρού. 
Δεν μπορεί να πει όμως κανείς 
αυτή τη στιγμή αν αυτό προκάλε- 
σε την έκρηξη ή το αναμμένο τσι
γάρο... «Αν δεν είχε λειτουργήσει 
το σχέδιο εκκένωσης, θα είχαμε 
εκατόμβη θυμάτων, καθώς η φωτιά 
μεταφέρεται μέσα από τα συστή
ματα οξυγόνου και εκρήγνυται στις 
παροχές που έχουν οι ασθενείς στο 
πρόσωπό τους. Αν δεν είχε κοπεί η 
παροχή, μέσα σε 3-5 λεπτά θα καί
γονταν όλοι οι ασθενείς. Η τεχνική 
υπηρεσία έτρεξε πιο γρήγορα από 
κάθε άλλον και έσωσε τους ασθε
νείς και την εικόνα του νοσοκομεί
ου», σημείωσε ο γιατρός.

Ο πυροσβέστης που μπήκε 
πρώτος στο κτίριο μίλησε για 
σκηνές αλλοφροσύνης, καθώς 
ασθενείς και νοσηλευτικό προ
σωπικό είχαν εγκλωβιστεί μέσα 
στους πυκνούς καπνούς και 
καλούσαν πανικόβλητοι σε βοή
θεια. Ο συντονιστής επιχειρήσε
ων της Πυροσβεστικής Βορείου 
Ελλάδος, υποστράτηγος Μάρι
ος Αποστολίδης, εξήγησε πως 
επρόκειτο για μια πολύ επικίν
δυνη πυρκαγιά με μια εξαιρετικά 
δύσκολη επιχείρηση διάσωσης, 
λόγω των συνθηκών του καπνού 
και του σκότους από τη διακοπή 
του ρεύματος. «Στο δωμάτιο ανα
πτύχθηκε μεγάλο πυροθερμικό 
φορτίο με αποτέλεσμα να πέσουν 
ακόμη και οι σοβάδες», ανέφερε.

Επιτόπου ΠΑεύρικ και Γκόγκα, xcopis να δώσουν ικανοποιηιικέ$ απαντήσει
ΤΟ ΤΡΑΓΙΚΟ ΔΥΣΤΥΧΗΜΑ σε νοσοκομείο 
και μάλιστα σε πτέρυγα όπου νοσηλεύο
νται ασθενείς με Covid δημιουργεί ανησυχία 
και εύλογα ερωτήματα. Μια εικόνα που οι 
κυβερνητικοί παράγοντες του υπουργείου 
Υγείας έσπευσαν να αμβλύνουν. Ετσι, λί
γες ώρες αργότερα, επιτόπου έσπευσαν ο 
υπουργός Θάνος Πλεύρης και η αναπληρώ- 
τρια υπουργός Μίνα Γκάγκα.

Πήγαν, είδαν, έκαναν δηλώσεις και απήλ- 
θαν χωρίς να δώσουν ικανοποιητικές απα
ντήσεις. Για παράδειγμα, πώς είναι δυνα
τόν να ανάβει τσιγάρο ένας ασθενής μέσα 
σε νοσοκομειακό θάλαμο; Λειτούργησαν 
τα συστήματα πυρόσβεσης και είναι αυτά 
επαρκή ή απλώς οι τεχνικοί του νοσοκο
μείου απέτρεψαν τα χειρότερα κόβοντας 
πολύ γρήγορα τις παροχές οξυγόνου και

ρεύματος; Γιατί χρειάστηκε να γίνει η εκ
κένωση από την Πυροσβεστική Υπηρεσία 
που έφτασε 15-17 λεπτά αργότερα και δεν 
λειτούργησε κάποιο σχέδιο εκκένωσης από 
το ίδιο το προσωπικό του νοσοκομείου;

«Εγιναν όλες οι ενέργειες καθώς, όπως 
καταλαβαίνετε, με παρουσία οξυγόνου σε 
έναν χώρο που αναφλέγεται υπάρχει πολύ 
μεγάλη επικινδυνότητα. Λειτούργησε ακα
ριαία το προσωπικό και ειδικά ο γιατρός 
Στ. Τρύφων, που έδωσαν άμεσα τη φρο
ντίδα και έτσι απετράπησαν τα χειρότερα. 
Το σύνολο των ατόμων που βρίσκονταν σε 
οξυγόνο έγινε μια ταχεία προσπάθεια ώστε 
να έχουν άμεσα περίθαλψη», δήλωσε ο Θ. 
Πλεύρης, ενώ για τα αίτια της πυρκαγιάς 
παρέπεμψε στο πόρισμα της Πυροσβεστικής 
που θα βγει κάποια στιγμή, «χωρίς να απο

κλείεται τίποτα αναφορικά με το αν υπάρχει 
αμέλεια και σε ποιον βαθμό...».

Οι νοσοκομειακοί γιατροί από την πλευ
ρά τους βάζουν μια σειρά ερωτήματα, όπως 
αν υπάρχει σύγχρονη πυρασφάλεια στην 
πτέρυγα, κατά πόσο λειτούργησε, αν γίνο
νται τακτικοί έλεγχοι και συντήρηση, αλλά 
και αν υπάρχουν δικλίδες ροής οξυγόνου. 
«Εφόσον έκοψαν την παροχέτευση οξυγό
νου, υπήρχε η απαιτούμενη αυτονομία για 
να διοχετεύεται οξυγόνο σε άλλες πτέρυ
γες, όπως στις εντατικές για παράδειγμα;» 
αναρωτιούνται.

Σε οξείς τόνους η ανακοίνωση του προέ
δρου της ΠΟΕΔΗΝ. Μ. Γιαννάκου: «Το νοσο
κομείο δεν διαθέτει σύστημα πυρανίχνευσης 
και πυρασφάλειας ως οφείλει. Δεν επενέβη 
η καθορισμένη ομάδα πυρασφάλειας. Επί

μία ώρα προσπαθούσε το προσωπικό με κίν
δυνο της ζωής του να απεγκλωβίσει τους 
ασθενείς από τα δωμάτια στον διάδρομο της 
κλινικής. Η πόρτα της κλινικής κλειδωμένη 
και οι ασθενείς μέσα. Οι εργαζόμενοι απ’ έξω 
να μην ξέρουν τι να κάνουν. Πού ήταν η δι- 
οίκηση;Ήρθε η πυροσβεστική και άνοιξε την 
πόρτα της κλινικής μετά από 45 λεπτά. Πολ
λά νοσοκομεία είναι σε αυτή την κατάστα
ση, χωρίς εξοπλισμό και μέσα αντιμετώπισης 
πυρκαγιάς. Ολα είναι ζήτημα χρημάτων. Να 
δούμε ποιος θα παραιτηθεί».

Αυτά στην Ελλάδα του 2022 κι ενώ σή
μερα γιορτάζουμε την Παγκόσμια Ημέρα 
Υγείας, δυστυχώς με έναν νεκρό και δύο 
σοβαρά τραυματίες ασθενείς σε δημόσιο 
νοσοκομείο και μια κρίσιμη πτέρυγα να έχει 
αχρπστευθεί... Ν.ΦΩΤ.
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1  «Oυκρανικός πύραυλος» στο «Παπανικολάου» με
έναν νεκρό

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

721.89 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ούτε στο Μπαγκλανχέ$ τέτοια κατάντια ίου ΕΣΥ! Πολλά είναι ία ερωτήματα για την τραγωδία.
Χαροπαλεύει ασθενήε

«OuKpaviKOS nupauAos»
στο «Παπανικολάου» με έναν νεκρό
Καταγωγή από το χωριό Ααγκάόα του Νομού 
Ιωαννίνων είχε ο 79xpovos που βρήκε 
τραγικό θάνατο xtes το πρωί στο νοσοκομείο 
«Παπανικολάου» στπ Θεσσαλονίκη. 0 79xpovos 
νοσηλευόταν tis τελευταίε$ npcpcs με κορωνοϊό.
Ήταν πρώην στέλεχοε κατασκευαστικής εταιρείαε, ενώ ο γιοε του 
που εργάζεται ojs πολιτικόε μηχανικόε, φαίνεται πωε είχε ενεργό 
ρόλο στον σχεδίασμά τηε Β' Μονάδας Εντατικής θεραπείας του εν 
λόγω νοσοκομείου, εκεί που χτες ο πατέρας του άφησε την τελευ
ταία του πνοή με αυτόν τον τρόπο.

Σύμφωνα με το νοσοκομείο, η φωτιά εκδηλώθηκε στιε 8:50 το 
πρωί τηε Τετάρτηε σε θάλαμο νοσηλείαε. Το νοσοκομείο επιση
μαίνει ότι «η αντίδραση του ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπι
κού ήταν άμεση, ενώ σε ελάχιστο χρόνο διεκόπη η παροχή ηλε
κτρικού ρεύματοε και ιατρικών αερίων στην κλινική για να μην 
υπάρξει επέκταση τηε πυρκαγιάε.

Οι ασθενείε μεταφέρθηκαν με ασφάλεια σε άλλουε χώρουε με 
κατάλληλεε συνθήκεε για την αναπνευστική υποστήριξη».

Σύμφωνα με όσα περιέγραψε ο Σταύροε Τρύφων, διευθυντήε 
Πνευμονολογίαε στην κλινική του ΕΣΥ, ο οποίοε ήταν αυτόε που 
προσπάθησε να σώσει τουε ασθενείε, ο 52χρονοε ασθενήε που 
κατάφερε να επιζήσει και νοσηλεύεται σε σοβαρή κατάσταση, του 
είπε ότι από αυτόν ξεκίνησε η πυρκαγιά όταν έσκασε το κινητό του 
τηλέφωνο.

«Πρόλαβε να μου πει ότι "έσκασε στα χέρια μου το κινητό". Δεν 
μπορώ να πω ότι αυτή είναι ή δεν είναι η αιτία, αλλά σαε μεταφέ
ρω αυτό που είπε ο ασθενήε. Η πιθανότητα να άναψε τσιγάρο δεν 
μπορεί να αποκλειστεί και δεν πρέπει να βιαστούμε να πούμε ότι 
ξέρουμε ποια είναι τα αίτια», τόνισε ο κ. Τρύφων.

0 aoOevns εξαϋλώθηκε
«Στιε 08:50 με φωνάζει μια νοσηλεύτρια και μου λέει πωε έναε 
ασθενήε βρίσκεται στην πόρτα και καίγεται. Ανοίγω την πόρτα και 
τον βλέπω να καίγεται με τα ρούχα του, παίρνω τον πυροσβεστή
ρα, σβήνω τη φωτιά και τον τραβάω έξω. Ο ασθενήε μου λέει ότι 
άκουσε ένα μπαμ. Κοιτάω γύρω μου και βλέπω να υπάρχει φω
τιά στον τοίχο, αλλά και έναε ακόμη ασθενήε να καίγεται στο πρό
σωπο και στο σώμα. Με τον δεύτερο πυροσβεστήρα προσπαθώ να 
σβήσω τη φωτιά που έκαιγε τον δεύτερο ασθενή, αλλά αυτή πυρο- 
δοτήθηκε ακόμη περισσότερο.

Προσπαθώ να τον τραβήξω ώστε να τον βγάλω έξω και τα κατα
φέρνω, ενώ στη συνέχεια έσβηνα τη φωτιά στην παροχή οξυγό
νου προκειμένου να μην υπάρξει έκρηξη», αναφέρει. «Ο ασθε
νήε ο οποίοε είχε πολλή μεγάλη παροχή οξυγόνου, κυριολεκτικά, 
εξαϋλώθηκε». Το νοσοκομείο επισκέφθηκαν ο θάνοε Πλεύρηε 
καιηΜίναΓκάγκα.
Σε ανακοίνωσή του ο πρόεδροε τηε ΠΟΕΔΗΝ ανέφερε χαρακτη
ριστικά ότι το νοσοκομείο «Παπανικολάου» δεν διαθέτει σύστη
μα πυρανίχνευσηε, πιστοποίηση πυρασφάλειαε, αλλά και ομάδα 
ασφαλείαε σε περίπτωση πρόκλησηε πυρκαγιάε. «Δεν εφαρμό
στηκε σχέδιο έκτακτηε ανάγκηε για την αντιμετώπιση πυρκαγιάε

Άναψε τσιγάρο ασθενήε 
μέσα σε κλίνη Covid; Εξερ- 
ράγη το κινητό; Κάπωε συ
γκεχυμένες οι πληροφορίες 
περί φωτιάς στο «ΓΊαπα- 
νικολάου». Αλήθεια... από 
πότε οι βαριά με δύσπνοια 
και με οξυγόνο σε λειτουρ
γία ασθενείς ανάβουν τσι
γάρο μέσα στον θάλαμο νο
σηλείας τους; Σύστημα 
εντοπισμού καπνού; Ούτε 
κατά διάνοια σε ένα θάλαμο 
με παροχή οξυγόνου...

και για την οποία γίνονται σχετικέε ασκήσεις.
Δεν επενέβη η καθορισμένη ομάδα πυρασφάλειαε. Επί μία ώρα 

προσπαθούσε το προσωπικό με κίνδυνο τηε ζωήε του να απε
γκλωβίσει τουε ασθενείε από τα δωμάτια στο διάδρομο τηε κλι
νικής.

Η πόρτα τηε κλινικήε κλειδωμένη και οι ασθενείε μέσα.
Οι εργαζόμενοι απ' έξω να μην ξέρουν τι να κάνουν. Πού ήταν 

η διοίκησηιΉρθε η Πυροσβεστική και άνοιξε την πόρτα τηε κλινι
κής ύστερα από 45 λεπτά. Λογικά το νοσοκομείο δεν διαθέτει πι
στοποιητικό πυρασφάλειαε και εάν διαθέτει, πώε δόθηκε με τέ- 
τοιεε ελλείψεις», επισημαίνει.
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1  Ενα τσιγάρο έβαλε φωτιά
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,44 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

723.91 cm² Κυκλοφορία: 11760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΕΚΡΟΙ ΚΑΙ ΤΡΑΥΜΑΤΙΕΣ
Ενα τσιγάρο έβαλε φωτιά 
στο Παπανικολάου
I. 44
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1  Ενα τσιγάρο έβαλε φωτιά
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,44 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022

«Evas ασθενής 
είναι στην πόρτα 
και φλέγεται!»
Δραματική περιγραφή ins τραγωδίας από τους εργαζομένους 
του νοσοκομείου Τα αίτια ms φωτιάς που ξέσπασε σε πτέρυγα 
COVID στο Παπανικολάου και είχε ως αποτέλεσμα ένας 
άνθρωπος να πεθάνει και ένας να διασωληνωθεί διερευνά 
η Πυροσβεστική I Ανάφλεξη φιάλης οξυγόνου που 
προκλήθηκε από αναμμένο τσιγάρο το επικρατέστερο σενάριο

Μέσα σε 
δευτερόλεπτα, 
μαύροι καπνοί 
κάλυψαν tous 
διαδρόμουε, 
tous θαλάμουβ 
και τα γραφεία 
του δεύτερου 
- από όπου 
ξεκίνησε η 
φωτιά - και 
του τρίτου 
ορόφου τηβ 
Πνευμονολογικήβ 
Κλινικήε του 
Παπανικολάου.
Η Πυροσβεστική 
κινητοποιήθηκε 
αμέσωβ για τον 
απεγκλωβισμό 
συνολικά 36 
ασθενών

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Ο
λα τα σενάρια εξετάζει η 
Πυροσβεστική για να δια
πιστώσει τα ακριβή αίτια 
της πυρκαγιάς που εκδηλώθηκε 

το πρωί της Τετάρτης στο Νοσοκο
μείο Παπανικολάου της Θεσσαλο
νίκης και είχε ως αποτέλεσμα ένας 
άνθρωπος να απανθρακωθεί και 
δύο νοσηλευόμενοι να υποστούν 
εγκαύματα. Μάλιστα, η κατάσταση 
του ενός εκ των δύο είναι βαριά, με 
αποτέλεσμα να υποβληθεί σε επέμ
βαση. Οι έρευνες έχουν εστιάσει 
στο ενδεχόμενο ασθενής να άναψε 
τσιγάρο δίπλα σε φιάλες οξυγόνου, 
ενώ παράλληλα εξετάζονται και 
μαρτυρίες που κάνουν λόγο για 
ανάφλεξη που πιθανόν να προήλθε 
από κινητό που εξερράγη. Αντίθετα, 
η υπόθεση πως η πυρκαγιά προέκυ- 
ψε έπειτα από απόπειρα ασθενούς 
να αυτοπυρποληθεί φαίνεται να 
έχει εγκαταλειφθεί.

Τα όσα δραματικά εκτυλίχθηκαν 
και ανακαλεί ο διευθυντής Πνευμο- 
νολογίας στην κλινική του νοσοκο
μείου, Σταύρος Τρύφων, μιλώντας 
σε δημοσιογράφους προκαλούν 
σοκ: «Στις 8.50 με φώναξε νοση- 
λεύτρια ότι ένας άνθρωπος είναι 
στην πόρτα και φλέγεται! Αμέσως 
άρπαξα έναν πυροσβεστήρα και 
έσβησα τη φωτιά που έκαιγε τον 
άνθρωπο. Συννοσηλευόμενός του 
είπε ότι άκουσε έναν θόρυβο σαν 
έκρηξη. Στη συνέχεια είδα δεύτερο 
άνθρωπο να καίγεται. Πήρα δεύτε
ρο πυροσβεστήρα και τον έσβησα».

Μέσα σε δευτερόλεπτα, μαύροι 
καπνοί κάλυψαν τους διαδρόμους, 
τους θαλάμους και τα γραφεία του 
δεύτερου - από όπου ξεκίνησε η 
φωτιά - και του τρίτου ορόφου. 
Η Πυροσβεστική κινητοποιήθη
κε άμεσα για τον απεγκλωβισμό 
συνολικά 36 ασθενών, με τον συ
ντονιστή επιχειρήσεων Κεντρικής 
Μακεδονίας, Ανατολικής Μακε

δονίας και Θράκης, υποστράτηγο 
Μάριο Αποστολίδη, να παραδέχεται 
πως επρόκειτο για μια «δύσκολη 
επιχείρηση».

ΠΛΕΥΡΗΖ - ΓΚΑΓΚΑ. Υπό τις εξε
λίξεις αυτές ο υπουργός Υγείας, 
Θάνος Πλεύρης, η αναπληρώτρια 
υπουργός Υγείας, Μίνα Γκάγκα, 
και ο πρόεδρος του ΚΕΠΥ-ΕΚΑΒ, 
Νίκος Παπαευσταθίου, μετέβησαν 
εκτάκτως στη Θεσσαλονίκη, για 
να ενημερωθούν για τις συνθή
κες και την κατάσταση μετά την 
πυρκαγιά. Στις δηλώσεις του ο 
υπουργός απέφυγε να προβεί σε 
εικασίες σχετικά με τα αίτια της 
πυρκαγιάς, υπογραμμίζοντας πως 
«πρέπει πρώτα να υπάρξει το πόρι
σμα της πραγματογνωμοσύνης της 
Πυροσβεστικής, αλλά από εκεί και 
πέρα και το υπουργείο Υγείας εξε
τάζει ό,τι αφορά την τήρηση όλων 
των πρωτοκόλλων». Επέμεινε, δε, 
πως κομβικής σημασίας ήταν η άμε

ση κινητοποίηση προσωπικού και 
Πυροσβεστικής, σημειώνονται πως 
ο χρόνος που μεσολάβησε από τη 
στιγμή που εκδηλώθηκε η πυρκαγιά 
μέχρι την κατάσβεσή της ήταν ελά
χιστος. «Υπήρξε άμεση ενημέρωση 
της Πυροσβεστικής και έγινε άμεσα

η διακοπή παροχής οξυγόνου. Είναι 
ένα βασικό σημείο του πρωτοκόλ
λου, γιατί όπως καταλαβαίνετε αν 
παρέμενε η παροχή οξυγόνου θα 
μιλούσαμε για τελείως διαφορετική 
κατάσταση» κατέληξε.

Την εκτίμηση ότι το νοσοκομείο 
θα «είχε λαμπαδιάσει» εάν οι εργα
ζόμενοι και η Πυροσβεστική δεν

επιδείκνυαν τάχιστα αντανακλαστι
κά εξέφρασε από την πλευρά της 
και η Μίνα Γκάγκα, προσθέτοντας 
πως θα αποκατασταθεί άμεσα η 
λειτουργικότητα των χώρων της 
κλινικής COVID.

Παρ' όλα αυτά, οι εκπρόσωποι 
των εργαζομένων 
στα δημόσια νοσο
κομεία (ΠΟΕΔΗΝ) 
επιμένουν πως 
υπάρχουν «ευθύ
νες που πρέπει να 
αποδοθούν». Και 
καταγγέλλουν ότι 
το συγκεκριμένο 

νοσοκομείο «δεν διαθέτει σύστημα 
πυρανίχνευσης και πυρασφάλειας 
ως οφείλει» και ότι «δεν επενέβη η 
καθορισμένη ομάδα πυρασφάλει
ας». «Επί μία ώρα προσπαθούσε το 
προσωπικό με κίνδυνο της ζωής του 
να απεγκλωβίσει τους ασθενείς από 
τα δωμάτια στον διάδρομο της κλι
νικής» αναφέρουν χαρακτηριστικά.

Το συγκεκριμένο νοσοκομείο «δεν διαθέτει 
σϋσιημα πυρανίχνευσή και πυρασφάλειά 
(ι)$ οφείλει» καταγγέλλει η ΠΟΕΔΗΝ 
και ζητά να αποδοθούν ευθύνεδ
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1  Και οι θάνατοι αυξάνονται...
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1061.9 cm² Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πανδημία

Και οι θάνατοι 
αυξάνονται...
Η ανοδική χάση σε 
διασωληνωμένους και 
θανάτους εκθέτει την 
κυβέρνηση που μιλούσε 
για «τελευταίο μίλι» 
σελίδες 16-17
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1  Και οι θάνατοι αυξάνονται...
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022
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73 θάνατοι ενάμιση μήνα μετά 
το «τέλος της πανδημίας»

Δεν ιδρώνει ίο αυτί 
κανενός, είπε στην 
ΑΥΓΗ ο πρόεδρος 

της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλης Γιαννακός 

αναφερόμενος στους 
καθημερινούς 

θανάτους από Covid, 
ενώ επανέλαβε 
ότι δεν υπάρχει 

υγειονομικό όφελος 
από την αναστολή 

στους 7.500 
υγειονομικούς

Του
ΑΝΤΩΝΗ ΡΑΥΤΟΠΟΥΛΟΥ

Α
πό τον Μάρτιο τα πράγ
ματα θα είναι όλο και 
καλύτερα δήλωνε στις 
18 Φεβρουάριου ο Θά- 
νος Πλεύρης για την πορεία της 
πανδημίας. Σχεδόν ενάμιση μήνα 

μετά, η χώρα μας συνεχίζει να με
τράει δεκάδες θανάτους καθημερι
νά. Μάλιστα, χθες ο Εθνικός Ορ
γανισμός Δημόσιας Υγείας ανα
κοίνωσε 73 απώλειες, ενώ μόνο 
τον Απρίλιο έχουν χάσει τη ζωή 
τους από επιπλοκές του κορωνοϊ- 
ού 382 συμπολίτες μας! Παράλλη
λα, οι διασωληνωμένοι παρέμει- 
ναν στα ίδια υψηλά επίπεδα, με τις 
εισαγωγές ασθενών Covid στα νο
σοκομεία της χώρας να παρουσιά
ζουν εκ νέου αυξητική τάση και να 
φτάνουν τις 394. Επίσης, για πρώ

τη φορά ανακοινώθηκε ότι ο αριθ
μός πιθανών νέων επαναλοιμώξε- 
ων από την αρχή της πανδημίας 
εκτιμάται σε 118.070.

Τζανάκης: Τώρα βλέπουμε 
πόσο καταστροφική 
είναι η Ομικρον

Η παρουσίαση της παραλλαγής 
Όμικρον ως «ήπιας» σε σχέση με τη 
Δέλτα και η χαλάρωση των μέτρων 
οδηγεί σήμερα σε μεγάλο αριθμό θα
νάτων, τόνισε στο Mega ο καθηγητής 
Πνευμονολογίας ΝίκοςΤζανάκης.

«Δυστυχώς, εδώ και δέκα ημέρες 
έχει αρχίσει μια σχετική, ήπια άνο
δος των θανάτων. Είχαμε 45-50, 
τώρα έχουμε 55 κατά μέσο όρο. Εί
ναι αριθμός μεγάλος, δείχνει την 
καταστροφική επίπτωση της Όμι
κρον και της'Ομικρον 2, που δεν εί
ναι ήπια παραλλαγή. Προσβάλλει 
πάρα πολύ κόσμο, άρα και πολλούς

ευάλωτους, με πολλούς θανάτους. 
Σε πληθυσμιακό επίπεδο η παραλ
λαγή αυτή είναι καταστροφική. Το 
πρώτο τρίμηνο και τις λίγες ημέρες 
του Απριλίου του 2022 είχαμε 
1.910.000 ανακοινωμένες μολύν
σεις και περίπου 6.800 θανάτους, 
δηλαδή τα 2/3 των κρουσμάτων 
από την έναρξη της πανδημίας και 
λίγο λιγότερο από το 1 /4 των θανά
των. Δείχνει ακριβώς την καταστρε- 
πτικότητα σε πληθυσμιακό επίπεδο 
μιας παραλλαγής που φαίνεται να 
είναι πιο ήπια από τις υπόλοιπες» 
ανέφερε ο Ν. Τζανάκης.

Ο καθηγητής υποστήριξε ότι οι 
υψηλοί θάνατοι δεν είναι ελληνικό 
φαινόμενο. Και «σε χώρες πολύ 
καλά εμβολιασμένες, όπως η Δανία, 
η Νορβηγία, το Λιχτενστάιν, παρα
τηρούνται πολλοί θάνατοι, που 
υπερβαίνουν τους δικούς μας ανά 
εκατομμύριο τις τελευταίες εβδομά

δες». Ωστόσο, σύμφωνα μετά στοι
χεία, η χώρα μας είναι πρώτη σε θα
νάτους ανά εκατομμύριο στην Ε.Ε. 
μεταξύ των 10 χωρών που έχουν 
υποστείτις μεγαλύτερες απώλειες.

«Προτείνω σε όλους άνω των 70 
ετών, ανεξάρτητα αν έχουν συνοδό 
νοσήματα, να κάνουν την 4η δόση. 
Όσοι άνω των 60 και έχουν συνοδό 
νοσήματα ή και όλοι, επίσης να την 
κάνουν. Από ό,τι φαίνεται από ξένες 
μελέτες, υπάρχει μεγάλη βελτίωση 
στην προστασία αυτών των πληθυ
σμών» υπογράμμισε ο Ν. Τζανάκης.

Γιαννάκος: Είμαστε 10.000 
λιγότεροι από πέρυσι

Μιλώντας στην ΑΥΓΗ, ο πρόε
δρος της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης Γιαν
νάκος τονίζει ότι οι υγειονομικοί δεν 
θα δεχτούν να μετατραπούν από 
«ήρωες της πανδημίας» σε αποδιο
πομπαίους τράγους. «Λέμε καθαρά
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1  Και οι θάνατοι αυξάνονται...
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022

ότι δεν θέλουμε ία λεφτά των ασθε
νών μέσω της ιδιωτικοποίησης του 
συστήματος Υγείας» αναφέρει ο Μ. 
Γιαννάκος και συμπληρώνει ότι οι 
υγειονομικοί διεκδικούν ουσιαστι
κές αυξήσεις στους μισθούς, την 
ένταξή τους στα βαρέα και ανθυγιει
νά επαγγέλματα, τη μονιμοποίηση 
των 16.000 συμβασιούχων, την 
άρση των αναστολών εργασίας για 
τους ανεμβολίαστους υγειονομι
κούς - η οποία δεν έχει κανένα υγει
ονομικό όφελος και αφορά 7.500 ερ
γαζόμενους. Παράλληλα, όπως ανα
φέρει, «συνεχίζουν να πεθαίνουν κα
θημερινά 70 συνάνθρωποί μας και 
δεν ιδρώνει κανενός το αυτί». Σύμ
φωνα με τον Μ. Γιαννάκο, φταίνε οι 
παθογένειεςτου συστήματος Υγείας, 
τις οποίες παλεύουν οι εργαζόμενοι 
να διορθώσουν, αλλά είναι 10.000 
λιγότεροι από πέρυσι.



16;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Χωρίς πυρασφάλεια το Παπανικολάου
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-04-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

177.6 cm² Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΟΕΔΗΝ

Χωρίς
πυρασφάλεια 
το Παπανικολαου

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ: Η άμεση 
παρέμβαση και κινητοποίηση 
των εργαζόμενων απέτρεψε τα 
χειρότερα χθες στο 
νοσοκομείο Παπανικολάου, 
όταν ξέσπασε πυρκαγιά σε 
θάλαμο Covid της 
Β'Πνευμονολογικής κλινικής, 
με αποτέλεσμα να βρει 
τραγικό θάνατο ένας 
75χρονος ασθενής και να 
τραυματιστούν άλλα δύο 
άτομα, εκ των οποίων το ένα 
σοβαρά. Ο διευθυντής 
Πνευμονολογίας Σταύρος 
Τρίφων, που ήταν αυτός που 
έσωσε τους δύο από τους 
τρεις ασθενείς του θαλάμου 
και απέτρεψε τα χειρότερα 
σβήνοντας αρχικά τη φωτιά 
από την παροχή οξυγόνου, για 
να την διακόψει στη συνέχεια 
η τεχνική υπηρεσία του 
νοσοκομείο, δήλωσε ότι ο 
ένας από τους δύο 
διασωθέντες του είπε ότι η 
έκρηξη που προηγήθηκετης 
πυρκαγιάς ήταν από κινητό 
τηλέφωνο (!), το οποίο 
εξερράγη στα χέρια του ενός 
ασθενή. Επισήμως η αιτία της 
πυρκαγιάς παραμένει 
αδιευκρίνιστη. Η ΠΟΕΔΗΝ 
καταγγέλλει ότι το 
«Παπανικολάου» δεν διαθέτει 
σύστημα ασφάλειας και ζητάει 
να αποδοθούν ευθύνες, ενώ η 
αν. τομεάρχης Υγείας του 
ΣΥΡΙΖΑ Δώρα Αυγέρη 
σχολίασε ότι «η ασφάλεια των 
νοσοκομείων μας δεν μπορεί 
να υπομένει τους 
κυβερνητικούς 
περαματισμούς, ούτε να 
βρίσκεται στο όριο του 
ανθρώπινου λάθους».
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